
                                             Heid Cat zondag 41 
1 een geschenk 
2 een verbod 
3 een gebod 
 
 
 Gemeente, 
 Opnieuw een prachtige bloem. Vorige week ging het over de 
bloem van het leven. Beschermd door het 6e gebod:’Gij zult niet 
doodslaan’. Maar God geeft nog meer mooie, tere bloemen. Vanavond 
gaat het over de bloem van huwelijk en sexualiteit. Het verlangen naar 
iemand van het andere geslacht, ook in de lichamelijke aantrekkings- 
kracht. En de diepste beleving daarvan in de geslachtsgemeenschap binnen 
het huwelijk. Beschermd door de glasplaat van het 7e gebod: gij zult niet 
echtbreken. En we zeggen daar direct 3 hele diepe dingen over: het is een 
mooie bloem. Een hele tere bloem, die ontwricht, beschadigd kan worden. 
En het is een bloem die niet iedereen gegeven wordt. 
 Antwoord 41 noemt de bloem: de huwelijken staat. Op zijn 
allerdiepst beschreven in Efeze 5. Waar Paulus de diepste achtergrond van 
het huwelijk beschrijft: ik zeg dit ziende op Christus en op Zijn Gemeente. 
Efeze 5:23-25 en 32 

Want de man is het hoofd der vrouw, gelijk ook Christus het Hoofd der 

Gemeente is; en Hij is de Behouder des lichaams. Daarom, gelijk de 

Gemeente aan Christus onderdanig is, alzo ook de vrouwen aan haar 

eigen mannen in alles Gij mannen, hebt uw eigen vrouwen lief, gelijk 

ook Christus de Gemeente liefgehad heeft, en Zichzelven voor haar 

heeft overgegeven; Deze verborgenheid is groot; doch ik zeg dit, 

ziende op Christus en op de Gemeente. 

Het huwelijk is dus bedoeld om een afspiegeling een kopie te zijn van de 
Heere Jezus en Zijn Kerk. Een familie herinnert het zich nog van een 
trouwdienst onlangs. Dan is de man geroepen het beeld van de Heere 
Jezus te vertonen. De Heere Jezus, Die Zijn Kerk liefgehad heeft, zo lief 
dat Hij Zijn leven voor haar gaf. Tot in de dood aan het kruis. Hij heeft 
Zijn Kerk zo lief dat Hij haar vanuit de hemel beschermt en regeert. Altijd. 
En tot elke prijs zocht en zoekt Jezus het welzijn van Zijn Kerk. Allereerst 
het geestelijk welzijn, maar dan ook in alle opzichten.  
 In het huwelijk heeft de man zijn vrouw zó lief te hebben. Altijd 
gericht op het geestelijk welzijn van je vrouw en heel haar welzijn. Ten 
koste van alles, van jezelf als het moet. Altijd het goede zoeken voor je 
vrouw. Als je dan een vrouw hebt die dat niet waardeert en niet wil, wat is 
er dan een pijn.   Zodat, als u kinderen mag hebben, en uw kind vraagt aan 
zijn moeder, mama, hoe is de Heere Jezus? Wat doet Hij allemaal? Dat uw 
vrouw kan zeggen, kind, let maar op je vader, hoe die met mij omgaat, dan 
zie jij hoe de Heere Jezus is voor Zijn Kerk.  
 En de vrouw is geroepen het beeld te zijn van de Gemeente. De 
Gemeente volgt de Heere Jezus. Want zij weet: in het volgen van Jezus zal 
Gods eer, Naam en rijk gediend worden. Door de Heilige Geest is dat het 
verlangen van de Kerk. Leven tot Gods eer en daarom Jezus volgen.  
 
 
 



 In het huwelijk is de vrouw geroepen dat beeld te vertonen. In haar 
houding naar haar man toe altijd gericht op Gods eer, Gods Naam en Gods 
rijk. En vanuit dat doel is het heerlijk als je je man volgen kunt, is het 
nodig om je man wel eens vragen te stellen, raad te geven. Maar altijd 
omdat het je gaat om wat goed is voor Gods eer, Naam en rijk. Als je dan 
een man hebt die dat helemaal niet wil en op prijs stelt, wordt er veel 
geleden in het huwelijk. Zodat, als uw kind vraagt aan uw man, papa, hoe 
werkt de Heilige Geest, dat je dan kunt zeggen, kijk maar naar je moeder, 
hoe zij naar je vader zich opstelt, dan zie je hoe de Heilige Geest werkt en 
waar de Geest zondaren op richt.  
 De bloem van het huwelijk. Misschien kunnen we het dan zo nog 
zuiverder zien. Het huwelijk dat is de kelken van de bloem. En die kelken 
staan beschermend om het meeldraden van de bloem. De meeldraden van 
de sexualiteit van de geslachtsgemeenschap. Zo zegt Genesis 2 het al in de 
grondwet van het huwelijk die in Mattheus 19 en Efeze 5 terugkeert: 
daarom zal de man vader en moeder verlaten en zijn vrouw aankleven en 
die twee zullen tot één vlees zijn. Die orde: eerst het aankleven. 
Onafscheidelijk aan elkaar verbonden zijn. En daarna ‘tot één vlees zijn’. 
Niet andersom, ook niet in onze gedachtenwereld. Deuteronomium 22 
geeft aan dat zo moest: als maagd het huwelijk in. Jozef en Maria zijn er 
voorbeelden van: Maria kan zich niet indenken dat ze zwanger zou kunnen 
worden voor het huwelijk. En I Corinthe 7 noemt al enige weg om niet te 
branden van verlangen: het huwelijk, te trouwen. Binnen die kelk van het 
huwelijk is de geslachtsgemeenschap bewaard en beschermd.  
Genesis 2:24, Mattheus 19:5, Efeze 5:31 

Daarom zal de man zijn vader en zijn moeder verlaten, en zijn vrouw aankleven; en zij 

zullen tot een vlees zijn. 

Deuteronomium 22:13-15, 20-21 

Wanneer een man een vrouw zal genomen hebben, en tot haar ingegaan zijnde, alsdan 

haar zal haten, En haar oorzaak van naspraak zal opleggen, en een kwaden naam over 

haar uitbrengen, en zeggen: Deze vrouw heb ik genomen, en ben tot haar genaderd, 

maar heb den maagdom aan haar niet gevonden; Dan zullen de vader van deze jonge 

dochter en haar moeder nemen, en tot de oudsten der stad aan de poort uitbrengen, den 

maagdom dezer jonge vrouw. ………  Maar indien ditzelve woord waarachtig is, dat de 

maagdom aan de jonge dochter niet gevonden is; Zo zullen zij deze jonge dochter 

uitbrengen tot de deur van haars vaders huis, en de lieden harer stad zullen haar met 

stenen stenigen, dat zij sterve, omdat zij een dwaasheid in Israël gedaan heeft, 

hoererende in haars vaders huis; zo zult gij het boze uit het midden van u wegdoen. 

Mattheus 1:18 

De geboorte van Jezus Christus was nu aldus; want als Maria, Zijn moeder, met Jozef 

ondertrouwd was, eer zij samengekomen waren, werd zij zwanger bevonden uit den 

Heiligen Geest 

I Corinthe 7:9 

Maar indien zij zich niet kunnen onthouden, dat zij trouwen; want het is beter te trouwen 

dan te branden. 

Lucas 1:34 

En Maria zeide tot den engel: Hoe zal dat wezen, dewijl ik geen man bekenne? 

 
 En lees dan Spreuken 5 het slot maar eens tot welk een vreugde de Heere dat bedoeld 
heeft. Vreugde voor man en vrouw gezamenlijk wel te verstaan. Verzegeling van de 
verbondenheid.  
Spreuken 5:18-20 



Uw springader zij gezegend; en verblijd u vanwege de huisvrouw uwer jeugd; Een zeer 

liefelijke hinde, en een aangenaam steengeitje; laat u haar borsten te allen tijd dronken 

maken; dool steeds in haar liefde. En waarom zoudt gij, mijn zoon, in een vreemde 

dolen, en den schoot der onbekende omvangen? 

 
 De bloem van huwelijk en sexualiteit. Levend als de Heere Jezus 
en Zijn Kerk. Daarbinnen tot vreugde voor elkaar en jezelf tot één vlees 
zijn. En ook in je gedachten wereld daar niet buiten treden. 
 Als het je gegeven is, dan kun je alleen maar klein eronder worden. 
Heere, wie ben ik , wie zijn wij, dat U zo’n mooie bloem ons geeft. 
Waarin zoveel levensvreugde is. Waarin zoveel hulp en troost ligt. Heere, 
dat U zondige mensen, vijanden van U, zoiets geeft. Zelfs 25 of 40 of 55 
jaar lang. Ik zou mijn vijand nooit zoiets moois geven, iets wat hem zo 
goed doet en blij kan maken. Zou ik nooit doen. Heere, ik had kunnen 
begrijpen als U het mij niet gegund en gegeven zou hebben.  
 Maar dan geldt temeer dat je moet belijden: Heere, wat hebben we 
ervan gemaakt en mee gedaan? Dat beeld van Christus, dat beeld van Uw 
Kerk? Dat blijven binnen de kelk van het huwelijk, dat elkaar blij maken.  
Wat heb ik ervan gemaakt en mee gedaan? Wat heb ik er mijn man, vrouw 
in tekortgedaan en aangedaan? Heere, laat er toch vergeving zijn. Vergeef, 
verzoen mijn overtreden.  
 Dan geldt ook: wat is er een pijn. Een pijn in het huwelijk. Pijn, die 
nooit buiten de voordeur komt. Waar niemand van weet. Maar waardoor 
het zo zwaar valt om trouw te blijven. En dan geldt ook: wat is er een pijn 
buiten het huwelijk. Als we niet meer getrouwd zijn, als we nooit 
getrouwd zijn, als we nooit tot een huwelijk zullen kunnen of mogen 
komen. Waardoor het zo zwaar valt om alleen te zijn. Anderen ontvangen 
die bloem, maar jij, maar u niet meer, of nooit. En toch: de HEERE weet 
hoe zwak van moed en klein van kracht we zijn. Als Hij het ons toch 
aandoet heeft Hij daar hoge bedoelingen mee. Daar mag je op aan bidden 
en naar toe smeken.  
 Weet u wat wel heel duidelijk blijkt: Om met die bloem te leven en 
goed om te gaan moet je genade kennen, Christus kennen. Om getrouwd te 
zijn moet je omgang met Hem kennen, hoe zul je anders ooit Zijn beeld 
kunnen vertonen en het werk van de Geest? Je kunt niet onbekeerd het 
huwelijk in. En om zonder die bloem te leven, volgzaam en vertrouwend, 
moet je genade kennen, Christus kennen. Om ongetrouwd te zijn moet je 
de omgang met Hem kennen, hoe kun je anders ooit dat dragen in 
onderwerping en met vertrouwen. Je kunt onbekeerd zijn als je 
ongetrouwd bent. Eén ding is nodig: genade. Christus kennen. Laat het ons 
daar heendrijven. Heendrijven naar Christus. Want Heere, buiten Hem kan 
ik niet leven naar Uw bedoeling. Is heel mijn leven enkel zonde. 
Doelmissend, U tergend, anderen tekortdoend, mezelf verdervend. 
 
 
 
 
 
 
 
 



2 het verbod 
 De bloem van huwelijk en sexualiteit. Mooi en teer. En daarom die beschermende 
glasplaat: gij zult niet echtbreken. Zo staat het er. Gen echtbreuk Strikt genomen gaat het dus 
niet over: echtscheiding. Omdat dat in bepaalde gevallen toch anders is. Het kan zijn dat een 
echtpaar echt niet meer onder één dak kan wonen zonder dat er je voorturend elkaar 
beschadigd en elkaar het leven onmogelijk maakt.  Ook niet na huwelijkstherapie en 
gesprekken met hulpverlening. Dan kan de enige weg zijn om apart van elkaar te wonen. Met 
het vaste voornemen om niet open te staan voor een andere relatie. Dan is dat in die situatie de 
enige geoorloofde weg. 
I Corinthe 7:10-11 

Doch den getrouwden gebiede niet ik, maar de Heere, dat de vrouw van den man niet 

scheide. En indien zij ook scheidt, dat zij ongetrouwd blijve, of met den man verzoene; 

en dat de man de vrouw niet verlate. 

 
 Iets anders is als ondertussen uitkijkt naar een andere relatie. En 
nog weer anders is als iemand de ander verlaat. Bijvoorbeeld vanwege het 
geloof zegt I Corinthe 7. Zodat de ander er nauwelijks iets aan doen kan. 
Dan is er sprake iemand die verlaten heeft en dat is zonde, en iemand die als verlatene 
achterblijft, vrijwel geheel buiten eigen schuld.  
I Corinthe 7:13 en 15 

En een vrouw, die een ongelovige man heeft, en hij tevreden is bij haar te wonen, dat zij 

hem niet verlate. Maar indien de ongelovige scheidt, dat hij scheide. De broeder of de 

zuster wordt in zodanige gevallen niet dienstbaar gemaakt; maar God heeft ons tot vrede 

geroepen. 

   
 Gij zult niet echtbreken. Dat is overspel. Als er een derde in het 
huwelijk gekomen is. Geslachtsgemeenschap met een ander. Dat is 
daarom zo erg, van God vervloekt, omdat ons lichaam Gods maaksel is. 
Hij is er de Eigenaar van. Hij bepaalt hoe we het mogen gebruiken. Dat is 
aan Hem. En dan is echtbreuk daarom zo erg omdat, omdat dan dat beeld 
van Jezus en Zijn Kerk verwrongen wordt. Omdat dan de indruk gewekt 
wordt dat Jezus en Zijn Kerk niet aan elkaar genoeg hebben. Dat Jezus 
Zijn Kerk ook zou inruilen voor een ander. Dat Zijn Kerk buiten Jezus ook 
nog andere heilanden kan hebben. Daarmee wordt Jezus in Zijn diepste 
wezen aangetast. Zijn Naam en beeld wordt verwrongen en besmeurd.  
Daarom: van God vervloekt. Hij heeft er diepe, diepe afkeer van en toornt 
erover. 
 Wat verbiedt God dan? Dan denken we weer aan die gifplant. Met een vrucht, die uit 
takken komt, die uit de stam komen, die uit het wortelstelsel opkomt. Van opwellingen, naar 
fantasien en gedachten, naar plannen en woorden, naar daden. Lees Mattheus 5 maar. 

Mattheus 5:28 

Maar Ik zeg u, dat zo wie een vrouw aan ziet, om dezelve te begeren, die heeft alrede 

overspel in zijn hart met haar gedaan. 

Kijk maar naar het slot van antwoord 109. Daarom verbiedt God alle 
onkuise, dat woord gebruikte je vandaag nog niet maar we snappen best 
wat ermee bedoeld wordt, alle onkuise daden, gebaren, die zijn er ook 
nogal, woorden, er gaan wat grappen en gesprekken over, gedachten en 
lusten. Dan moet je eerlijk zeggen dat zelfbevrediging zonde is. Want dat 
gaat altijd gepaard met onkuise gedachten.  
 Wat een spiegel. Als je eerlijk en oprecht gemaakt wordt. Als de 
Heilige Geest je er niet langer omheen laat draaien. Wat leeft in mij het 
sap van verlangen naar onkuisheid dat door heel die gifplant heenloopt. En 



waardoor het zo makkelijk misgaat. Als Nathan zegt: gij zijt die man, hoef 
ik echt niet meer om me heen te kijken wie hij toch bedoelen zou. Wil 
uwen knecht door schuld verslagen o HEERE niet voor Uw vierschaar 
dagen. Maar indien wij onze zonden belijden: het bloed van Jezus Christus 
Gods Zoon reinigt van alle ongerechtigheid. 
 Antwoord 109 noemt nog iets: God verbiedt ook alles wat de mens 
daartoe trekken kan. Als je dat sap met vuur vergelijkt, dan moet je geen 
dor hout erin gooien. Want dan laait het vuur ineens hoog op. Wat brengt 
een mens op onreine gedachten en daden? Welke reclamefolders, sites, 
bladen, advertenties, dvd’s. Hout op het vuur. En als dat hout in de buurt 
ligt, kunnen de vlammen er ook nog naar toegaan door de wind. Je met het 
uit de buurt houden. Het goed zijn dat je moet zeggen: alleen al daarom 
moet ik geen tv nemen, geen open internet hebben, geen metro lezen. En  
het gaat hier niet om kleinigheidjes op de vierkante millimeter, maar om te 
ontkomen dan dingen die God vervloekt heeft. En als het nodig is: zoek 
hulp. Neem iemand in vertrouwen.    
 Wat een spiegel. Als je eerlijk en oprecht gemaakt wordt. Als de 
Heilige Geest je er niet langer omheen laat draaien. Wat leeft in mij het 
sap van verlangen naar onkuisheid dat door heel die gifplant heenloopt. En 
waardoor het zo makkelijk misgaat. Toen Jezus zei: met die vrouw op 
overspel betrapt voor Zich en allemaal keurige mannen om zich heen: wie 
van u zonder zond eis werpe de eerste steen, toen wierp er niemand één. U 
wel? Wil uwen knecht door schuld verslagen o HEERE niet voor Uw 
vierschaar dagen. Maar indien wij onze zonden belijden: het bloed van 
Jezus Christus Gods Zoon reinigt van alle ongerechtigheid. 
 En wat de mens ertoe trekken kan. De Bijbel noemt dan heel 
letterlijk: je schaamte bedekt houden. Het is een teken van verharding als 
een mens, een vrouw een meisje geen schaamte voelt. Niet bedekt houdt. 
En dan zeggen we ook naar deze kant toe: het gaat niet om geneuzel op de 
vierkante millimeter, maar om anderen te bewaren voor wat hen trekt tot 
waar Gods vloek over gaat. Dat je moet je toch niet willen als christin? 
Dan is de regel dat je rok of jurk minstens op de knie moet komen zo 
vreemd nog niet. Dan is het goed om van boven je zo te kleden dat je voor 
die jongen een glas cola weg kan zetten zonder dat hij eigenlijk zijn hoofd 
moet draaien. Dan is het goed te bedenken dat de dominee als hij aan op 
de preekstoel staat of aan de avondmaalstafel van boven af naar je kijkt. 
Het mag best goed sluiten. In het Hooglied zingt de bruidegom van zijn 
bruid: gij zijt een besloten, toegesloten hof.  

Hooglied 4:12 

Mijn zuster, o bruid! gij zijt een besloten hof, een besloten wel, een 

verzegelde fontein.   
Dus ook nog in je trouwjurk. En je stelt de hof alleen open voor je man 
vanaf je trouwdag.  
 Ja, dan loop je achter zeggen ze. Je gaat tegen de modetrend in. 
Dan kijken er wat minder jongens je na. Dan moet je je ego wat 
verloochenen. Maar als je maar met God meegaat en achter Jezus aan 
wandelt.     
 Wat een spiegel. Als je eerlijk en oprecht gemaakt wordt. Als de 
Heilige Geest je er niet langer omheen laat draaien. Wat leeft in mij het 
sap van verlangen naar aandacht en bewonderende blikken van onkuisheid 
Waardoor het zo makkelijk misgaat. Als Nathan zegt: gij zijt die vrouw, 



hoef ik echt niet meer om me heen te kijken wie hij toch bedoelen zou. 
Wil mij door schuld verslagen o HEERE niet voor Uw vierschaar dagen. 
Maar indien wij onze zonden belijden: het bloed van Jezus Christus Gods 
Zoon reinigt van alle ongerechtigheid. 
 Misschien zegt iemand, eigenlijk hoop ik: zegt iedereen: ik ben net 
die Samaritaanse vrouw. Die had 5 mannen gehad en nu een 6e in huis en 
in bed. Ze kon er geen genoeg van krijgen. Zo één ben ik ook als man, 
vrouw, jongen, meisje. Wat lees je dan? Jezus moest door Samaria gaan. 
Voor zo één, voor haar. Daarom moet Jezus vanavond hier zijn in 
Waarder, voor zulken als u, en jij, en ik 
    
3 een gebod 
 Elk verbod heeft ook een positieve keerzijde. Dat zagen we al 
eerder bij verboden. Ook hier weer. Als God verbiedt alle echtbreuk en 
zedeloosheid, dan gebiedt Hij alle reinheid en ingetogenheid. En de reden 
daarvoor noemt antwoord 109 aan het begin. 
 Omdat ons lichaam en ziel tempelen van de Heilige Geest zijn. Dat is wat. Dat 
betekent: daar woont de Heilige Geest. Daar wil Hij wonen. In een lichaam waar zoveel 
onrein sap doorheen stroomt. War zoveel is van nature waar Hij van gruwt en walgt en een 
afkeer van heeft. Wat zo stinkt voor de Heilige Geest. En toch: Hij wil er wonen. Je lichaam 
tot Zijn woning laten zijn, dan wordt het een tempel. Om door Zijn genade en kracht te geven 
dat we ook met ons lichaam God dienen, het Hem wijden en goed verzorgen. Dat betekent 
ook dat met sexuele zonden de Heilige Geest bedroefd wordt. En Zich verdrietig terugtrekt. 
De Heilige Geest registreert alles wat we in en met ons lichaam doen. Hij krimpt ineen als Hij 
dan zonden ziet en proeft. Het kan dus nooit samengaan: een bloeiend geestelijk leven en een 
sexuele verslaving. Als je dat denkt bedrieg je echt jezelf. Als je denkt: ik kijk wel steeds 
porno, ik pleeg wel incest, maar de HEERE is zo dichtbij me en ik voel zo Zijn nabijheid. Dan 
liegt u. En daarvan zegt God: breek er mee. Nu. En geen dag later.  
I Corinthe 6:18-19 

Vliedt de hoererij. Alle zonde, die de mens doet, is buiten het lichaam, maar die hoererij 

bedrijft, zondigt tegen zijn eigen lichaam. Of weet gij niet, dat ulieder lichaam een 

tempel is van den Heiligen Geest, Die in u is, Dien gij van God hebt, en dat gij uws zelfs 

niet zijt? 

 
 Want omdat ons lichaam en ziel tempel van de Heilige Geest is, 
juist daarom geldt: ze zuiver en heilig bewaren. Antw 108 zegt: kuis en 
ingetogen leven, hetzij in de heilige huwelijken staat, hetzij daarbuiten. 
Dus ook daarbuiten. Dat kan een gave zijn zegt Paulus in Corinthe 7. 
Zodat je je helemaal aan de dingen van de HEERE kunt wijden op posten 
waar je geen vrouw en gezin kunt onderhouden. Zoals Paulus zelf. Maar 
vaker denk ik, is het een kruis, een opgave. Omdat er niemand op je weg 
kwam, of omdat degene die op je weg, niet samen de HEERE met je 
dienen kon en wilde en je het dus af moest houden, of omdat je homofiele 
of lesbische geaardheid hebt. Als heterofiele mensen hebben we vanavond 
al wel zoveel naar ons toegekregen dat we als christen de laatste zullen 
zijn om hen te kwetsen en af te schrijven en etiketten op te plakken, toch? 
Wat geeft zo’n geaardheid een strijd. Om niet en nooit toe te mogen geven  
 
 
 
 



 
 
aan je sexuele verlangens. Wat is er buiten het huwelijk een strijd. 
Romeinen 7. Van vallen en opstaan. Maar wie strijdt zal overwinnen. Eens 
eeuwig.      
 Alle ongehuwden zijn wel een signaal in de gemeente. Namelijk 
hiervan, dat het huwelijk niet alles is. Dat het beslissende van een leven 
niet is of het gehuwd was of ongehuwd. Want in de hemel huwen ze niet 
en worden niet meer gehuwd. Lucas 20. Je huwelijk kun je toch niet 
meenemen in het sterven. Nee, het allesbeslissende is, of ik gehuwd of 
ongehuwd van Christus ben. Hem als Bruidegom heb. Zijn bruid ben.  
 
 Buiten of binnen de huwelijken staat rein en zuiver leven in dit 
opzicht. Alle onkuisheid van harte vijand zijnde. Vanuit de genade in 
Christus, en door de Heilige Geest. Denk aan Jozef. Die werd verzocht in 
Genesis 39 door de vrouw van Potifar en toen weigerde en zei (:9b):”hoe 
zou ik zondigen en een zo groot kwaad doen tegen God.” Als ze je iets 
willen laten zien of mee laten kijken op een mobiele telefoon bijvoorbeeld. 
Dan kun je wel heel wat over je heenkrijgen. Aan scheldwoorden.  
 Kuis en ingetogen leven. Dat gebiedt God. Er is een bepaald soort 
muziek wat gevoelens opwekt. Maar een beetje rondhangen, verveling, 
kan ook een invalspoort zijn. En een negatief zelfbeeld of streberigheid  
kan uit frustratie ook begeerten oproepen. Dan zijn er wel hulpmiddelen. 
Proberen goede muziek te luisteren, proberen trouw je taken te doen, en te 
beleven dat je door God geschapen hebt en jezelf niet hoeft te bewijzen. 
Wat mensen ook van je vinden, de Heere weet wat je gaven en 
beperkingen zijn. Oefen je in rust in hoe God je heeft bedeeld met 
talenten. 
 Zo mag je verlangen naar verkering. Dan is het voor je verkering al 
belangrijk hoe en waar je die zoekt. Dat je daar biddend mee bezig bent. Je 
verlangen de HEERE bekend maken. En vraagt aan Hem of een 
advertentie in Zijn gunst kan zijn. En het in Zijn handen geven. En dat je 
verkering zoekt niet in een sfeer of kring waar je grote kans hebt dat je 
jongeren tegenkomt die het met God niet zo nauw nemen. Mede daarom 
zien je ouders je niet graag in het café of op bepaalde vakanties. Stel je 
voor je er verliefd word en je wilt het vasthouden ten koste van de dienst 
aan de HEERE. Dat zou vreselijk zijn.  
 Als je verkering mag ontvangen dan mag het samen op gaan. 
Lichamelijke en geestelijke innigheid. Die twee moeten allebei groeien. 
Als je samen in de kerk gaat zitten, dat is onder ons zo’n beetje het teken 
dat echt wat is heb ik gemerkt, als je naast elkaar in de kerk gaat zitten, 
dan kun je ook echt wel eens samen gaan bidden. Het lichamelijke en het  
 
 
 
 
 
 
 
 



geestelijke samen op laten gaan. Als je lichamelijk helemaal vertrouwd 
bent met elkaar maar geestelijk heb je niks met elkaar kun je niet goed 
getrouwd zijn. Als je geestelijk heel dicht en goed bent met elkaar, maar 
lichamelijk is er niks, dan kun je ook niet goed getrouwd zijn.  
 Verder is het ook wat nadenken. Dat er groei is in de innigheid ook 
lichamelijk. Maar als je dan niet voor je trouwdag geslachtsgemeenschap 
zult hebben moet je ook zorgen dat je daar niet te vroeg al heel dichtbij zit, 
dan houd je dat niet vol. Als je te vroeg te snel gaat, dan kun je bijna niet 
meer voor die grens blijven. Trek in je gedachten een beetje een rechte lijn 
van nu naar de trouwdatum en dan daarnaar toegroeien. En maak 
duidelijke afspraken waar de één de ander aan houden kan. Als je jezelf 
een beetje kent, dan ga je ook niet met zijn tweetjes op vakantie voor het 
huwelijk. Juist je christen-zijn mag ook daarin blijken tot een getuigenis 
naar anderen toe. 
 En als je dan getrouwd mag zijn, dan is het een hele oefening. In 
beide opzichten: in het geestelijke elkaar tot hulp en zegen zijn. Elkaar 
beter en dieper leren verstaan. En in het lichamelijke. Vergelijk sexualiteit, 
geslachtsgemeenschap met een vuur. Dat is heel nuttig en nodig. In het 
oude Oosten, ’s nachts in donker en koud. Vuur ontsteken dat geeft licht 
en warmte. Maar als datzelfde vuur niet onder controle is en blijft, maar 
onbeperkt om zich heengrijpt dat verteert en verbrandt het alles. Zo is het 
ook met sexualiteit binnen het huwelijk.  
 Elkaar aanvoelen en leren aanvoelen. Want dat ligt heel teer. I Thessalonicenzen 4 
heeft het over je vrouw als een vat behandelen. Dat moet je niet verkeerd opvatten. 
I Thessalonicenzen 4:3-5 

Want dit is de wil van God, uw heiligmaking: dat gij u onthoudt van de hoererij; Dat een 

iegelijk van u wete zijn vat te bezitten in heiligmaking en eer; Niet in kwade beweging 

der begeerlijkheid, gelijk als de heidenen, die God niet kennen. 

Vat, vuilnisvat. Nee, vat staat voor: porseleinen kruikje. Heel broos en 
breekbaar. Zit zo een barst in. In het vrouwelijk gevoelsleven. Kijk, jij 
bent de ruiter en het sexuele verlangen is het paard. De ruiter moet wel de 
baas van het paard blijven en het met verstand beteugelen. En de vrouw 
mag de man ook niet in verzoeking brengen. 
 En I Corinthe 7 zegt, bespreek dat eens als man en vrouw en in je 
verkering: de vrouw heeft de macht niet over haar eigen lichaam maar de 
man, en evenzo heeft de man de macht niet over zij eigen lichaam maar de 
vrouw. Onttrekt u elkaar niet, tenzij met beider toestemming, om te bidden 
en te vasten, en komt weer bijeen opdat de satan u niet verzoeke omdat gij 
u niet kunt onthouden. Woorden om te spellen.  
I Corinthe 7:2-5 

Maar om der hoererijen wil zal een iegelijk man zijn eigen vrouw hebben, en een iegelijke 

vrouw zal haar eigen man hebben. De man zal aan de vrouw de schuldige goedwilligheid 

betalen; en desgelijks ook de vrouw aan den man. De vrouw heeft de macht niet over 

haar eigen lichaam, maar de man; en desgelijks ook de man heeft de macht niet over 

zijn eigen lichaam, maar de vrouw. Onttrekt u elkander niet, tenzij dan met beider 

toestemming voor een tijd, opdat gij u tot vasten en bidden moogt verledigen; en komt 

wederom bijeen, opdat u de satan niet verzoeke, omdat gij u niet kunt onthouden. 

 Daarbij heeft de HEERE geslachtsgemeenschap gekoppeld aan de 
mogelijkheid om kinderen te ontvangen. Als dat niet mogelijk is, is dat 
een zwaar kruis en diep verdriet. Maar als dat mogelijk is, mogen die twee 
nooit zomaar losgekoppeld worden van elkaar. Wel geslachtsgemeen- 



schap, maar natuurlijk mag er kind uit geboren worden. Daar moet je het 
als man en vrouw samen voor Gods Aangezicht over eens zijn, wanneer  
 
dat het goed is om dat toch los te koppelen van elkaar. Vooral het welzijn 
van de vrouw en de man is daarbij wezenlijk. En dan is het als man en 
vrouw samen om de wijze waarop voor Gods Aangezicht te bespreken. 
Is periodieke onthouding mogelijk? Maar ik weet ook: soms is dat niet 
mogelijk, maar zou het niet mooi zijn als het kan? Want dat is iets 
gezamenlijks, dat vraagt zelfbeheersing, en dat doet toch iets voelen van 
het oneigenlijke. En wordt temeer geroepen als man om met verstand bij 
je vrouw te wonen.  
 Dat gebiedt God: in en buiten het huwelijk: je lichaam zuiver en 
rein bewaren, kuis en ongetogen leven. Een spiegel die doet smeken: wil 
uwe knecht door schuld verslagen niet voor Uw vierschaar dagen. Als dat 
bloed van de Heere Jezus toch niet reinigde van alle zonden, waar zou ik 
blijven, maar God zij dank: indien wij onze zonden belijden het bloed van 
Jezus Christus reinigt ons van alle zonde. En hoe langer hoe meer leer ik 
bidden: o Zoon, maak ons Uw beeld gelijk. 
                                               Amen      
  
      


